

2021 年僑務委員會海外青年線上營隊 招生簡介

一、活動宗旨

鼓勵海外青年來臺升學，瞭解臺灣文化及最新科技發展，特運用網路數位科技，開設線上營隊，以擴大服務海外青年。

二、活動期間

(一) 本研習班共分 3 梯次辦理，各梯次辦理期間如下：

- 1、第 1 梯次(新南向地區專班): 2021 年 8 月 14 日至 10 月 17 日，共 10 週，每週 1 天，每天 2 小時，總時數 20 小時，每週六或週日上課。
- 2、第 2 梯次(全球密集班): 2021 年 8 月 16 日至 8 月 27 日，共 2 週，每週 5 天，每天 2 小時，總時數 20 小時。
- 3、第 3 梯次(全球週六及週日班): 2021 年 9 月 18 日至 10 月 17 日，共 5 週，每週 2 天，每天 2 小時，總時數 20 小時，每週六及週日上課。

(二) 為配合僑居地時區差異調配，上課時間如下：。

- 1、第 1 梯次(新南向地區專班): 每週六或週日臺灣時間下午 3 時至 5 時。
- 2、第 2 梯次(全球密集班):
上午班：臺灣時間上午 8 時至 10 時。
下午班：臺灣時間下午 3 時至 5 時。
- 3、第 3 梯次(全球週六及週日班):
上午班：臺灣時間上午 8 時至 10 時。
下午班：臺灣時間下午 3 時至 5 時。

三、參加資格

年滿 16 足歲至未滿 25 歲居住海外之青年，年齡計算至報名參加該活動開班日，具僑居國護照或僑居身分加簽者。

四、課程內容

- (一) 臺灣簡介:介紹臺灣政治、經濟、文化、教育與科技，讓學員對臺灣有整體認識
- (二) 選修專區：承辦單位設計 6 門以上不同類別具臺灣高科技與文創特色的課程，邀請該領域專家線上介紹與座談，如機器人、AI 科技、5G 通訊、數位休閒娛樂、建築設計、文化資產應用、流行音樂與文化、表演藝術、服裝設計、電影電視節目、地震與颶風防災等，供學員選修。
- (三) 民俗技藝實作課程:規劃具傳統文化特色之課程 2 門，手作材料並事先寄送至駐外單位或本會海外華僑文教服務中心，以分送學員，與老師互動學習。
- (四) 參訪國內大學校院及海外青年技術訓練班學校:介紹學校教學環境、設備、校園景觀與科系介紹。
- (五) 文化參訪：介紹臺灣人文風貌、文創園區、節慶民俗、文學藝術等，及安排團體或個人益智闖關遊戲，並提供獎勵獎品。承辦單位以虛擬實境 VR 方式製作。
- (六) 產業參訪:安排適合青年活動之創意行程及具臺灣特色之高科技產業等，及安排團體或個人益智闖關遊戲，並提供獎勵獎品。承辦單位以虛擬實境 VR 方式製作。
- (七) 在臺學長姐經驗分享座談會：安排在臺灣就學之學長姐，分享在臺灣就學心得及生活經驗，與學員交流座談，鼓勵來臺升學。
- (八) 成果發表會：舉辦貼文比賽，撰寫貼文（圖片、影片或文字），於個人臉書（Facebook）、Instagram、Pinterest 分享線上營隊文化與企業參訪之心得。
- (九) 線上同學會：於活動結束後 1 個月舉辦，協助學員來臺就學相關疑問進行說明。

五、報名程序

- (一) 報名及期限：各梯次自即日起開始受理報名，至開班前 2 週或當期人數額滿即截止。
- (二) 報名方式：請填具報名表並檢附照片 1 張及護照基本資料頁影本，透過郵寄、電子郵件或就近至中華民國政府駐外單位，或海外文教服務中心報名；未經前開單位核轉者，概不受理（國內報名恕不受理）。

六、注意事項

- (一) 本研習班費用由僑務委員會負擔，惟報名全球班第 2 梯次及第 3 梯次學員需向承辦單位於線上繳交 100 美元報名費，於領取結業證書後兩週內由承辦單位退費。
- (二) 學員須自備電腦、網路、耳機、麥克風及攝像鏡頭等。
- (三) 研習期間必須遵守本活動各項規定，如有重大違規情事，僑務委員會得依規定予以退班。
- (四) 學員同步課程出席時數至少達總時數 80%（不含始業式與結業式），且學習評量及格者，本會將寄發中英文結業證書電子檔，並由承辦單位傳送給結業成績及格學員。

Admission Guidelines of the 2021 Online Camp for Overseas Compatriot Youth

1. Objective

Use Internet technology to hold an Online Camp to expand services to overseas compatriot youth, to encourage overseas compatriot youth to come to Taiwan for further education and help them understand Taiwan's culture and latest technology developments.

2. Program schedules

(1) The program is divided into 3 different batches. The date for each batch is as follows:

a. 1st batch: August 14th to October 17th, 2021, (10 weeks, 1 day per week, 2 hours per day, 20 hours per batch), every Saturday or Sunday.

b. 2nd batch: August 16th to August 27th, 2021, (2 weeks, 5 days per week, 2 hours per day, 20 hours per batch).

c. 3rd batch: September 18th to October 17th, 2021, (5 weeks, 2 days per week, 2 hours per day, 20 hours per batch), every Saturday and Sunday.

(2) To adapt to different time zones, class times are as follows :

a. Batch 1 (New Southbound Region Class):

3 pm to 5 pm Taiwan time (GMT+8) every Saturday or Sunday.

b. Batch 2 (Global Regular Class) :

Morning class: 8 am to 10 am Taiwan time (GMT+8).

Afternoon class: 3 pm to 5 pm Taiwan time (GMT+8)

c. Batch 3 (Global Saturday and Sunday Class):

Morning class: 8 am to 10 am Taiwan time (GMT+8).

Afternoon class: 3 pm to 5 pm Taiwan time (GMT+8)

3. Eligibility

Anyone aged above 16 and under 25 years of age (based on the birth date on the passport and the first day of the batch signed up for), who holds a passport issued by his or her country of residence or a Taiwan passport with Overseas Compatriot Identity Endorsement, currently resides overseas, and has strong motivation to learn Chinese.

4. Course Contents

(1) Introduction to Taiwan:

Introduce Taiwan's politics, economy, culture, education and technology to give participants an overall understanding of Taiwan.

(2) Elective area:

The undertaking unit will design more than six courses with Taiwan high-tech or cultural and creative characteristics. Experts in each field will be invited to give an introduction and engage in discussion online; courses will include robotics, AI technology, 5G communications, digital recreation and entertainment, architectural design, cultural heritage application, pop music and culture, performing art, fashion design, film and TV production, earthquake and typhoon disaster prevention for selection by participants.

(3) Folk skill practical course :

Two courses with traditional cultural characteristics will be planned and the required materials sent in advance to overseas representative offices or culture center to be given to participants who learn by interacting with teachers.

(4) Visits to domestic universities and the Overseas Compatriot Youth Vocational Training Schools:

Will introduce the school teaching environment, equipment, campus scenery and departments.

(5) Cultural visits :

Taiwan's cultural landscape, cultural parks, folk festivals, art and literature will be introduced and team or individual quiz game with prizes arranged. The undertaking unit will use the VR method for production.

(6) Industry visits:

Creative trips suitable for youth and trips to high-tech companies with Taiwan characteristics will be arranged. Team or individual games quiz games will also be arranged with prizes to be won. The undertaking unit will use the VR method for production.

(7) Discussion meeting for sharing of experience in Taiwan by senior classmates

Senior classmates studying in Taiwan will be invited to share their thoughts on studying in Taiwan and life experiences here and engage in discussion with participants to encourage them to come to Taiwan for further study.

(8) Achievement presentation:

A post competition will be held in which participants will write about their cultural and enterprise visits during the program on their personal Facebook, Instagram, Pinterest page.

(9) Online classmate meeting:

To be held one month after the program ends to bring participants closer together and answer questions relating to further study in Taiwan.

5. Application Procedures (Domestic applications will not be accepted.)

- (1) Registration date: from now until 2 weeks before each batch starts or each batch is full.
- (2) Registration method: please fill in the registration form and attach an ID photo and a copy of the passport information page. Please apply by mail or e-mail, or through the nearest overseas representative office of the Republic of China or Culture Center of a Taipei Economic and Cultural Office. Applications that are not transferred by the above offices will not be accepted. (No domestic applications will be accepted).

6. Important Notices

- (1) The fee for this program will be borne by the OCAC, however, students enrolling in batch 2 and 3 of the Global Class must pay a fee of USD100, which will be refunded by the undertaking unit within two weeks of receipt of the completion certificate.
- (2) Students should prepare a computer, internet, headset, microphone and webcam.
- (3) During the program, students must abide by the regulations. If there are major violations, the OCAC may expel violators from the program according to the regulations.
- (4) Students are required to attend at least 80% of hours of Chinese-Language simultaneous classes (excluding the opening and closing ceremonies) and pass study evaluation. The OCAC will send an

electronic Certificate of Completion in Chinese and in English and the undertaking unit will send completion results to students who pass the program.